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Busuioc: Dorim crearea unui departament de audit de performanta la nivelul Curtii

de Conturi, de sine statator

Curtea de Conturi intentioneaza sa creeze un departament de audit de performanta la nivelul institutiei, de

sine statator, si sa treaca de la 70% din activitatea institutiei audit financiar, la 70% audit de performanta,

a declarat miercuri presedintele Curtii de Conturi a României, Mihai Busuioc.

 

"Prioritatile noastre sunt implementarea noilor metodologii. Avem trei metodologii noi: metodologia pentru audit

financiar, conformitate si audit de performanta. Dorim crearea unui departament de audit de performanta la nivelul

Curtii de Conturi, de sine statator. De asemenea, poate cel mai important este sa trecem de la 70% din activitatea

noastra audit financiar, la 70% audit de performanta. Acesta este cea mai moderna forma de audit pe care cetatenii

o primesc foarte bine, în special în Occident. Trebuie sa avem si noi finalizata aceasta schimbare de mentalitate.

Este greu dupa ce unor oameni timp de 30 de ani li s-au cerut indicatori de performanta, sa identifice prejudicii sau

numarul de dosare penale, sa treaca la aceste lucruri care se întâmpla acum, însa colegii mei au toate calitatile

necesare sa faca aceasta trecere", a mentionat Mihai Busuioc, la conferinta de închidere a Proiectului CCR-SAI

pentru cetatean.

 

În opinia sa, este nevoie de o noua lege pentru a introduce analiza de risc, auditarea prin metode statistice si sa fie

folosite sistemele informatice în activitatea institutiei.

 

"De asemenea, o noua lege care sa ne dea instrumentele necesare sa introducem analiza de risc, sa introducem

auditarea prin metode statistice, sa folosim sistemele informatice în activitatea noastra, poate sunt urmatoarele

deziderate pe care trebuie sa le implementam. Lucram la masurarea impactului si a masurilor pe care le iau

administratia centrala si locala în implementarea strategiei nationale de anticoruptie. Poate trebuie spus ca avem un

rol esential si aici - si declaratia din 2016 de la Abu Dhabi si hotarârea ONU de la Viena sunt alte lucruri

importante", a adaugat presedintele Curtii de Conturi.

 

Potrivit acestuia, la nivel de institutie se analizeaza posibilitatea de a prezenta primarilor principalele probleme

identificate în domeniul achizitiilor publice.

 

"De asemenea, ne gândim sa facem o caravana pentru primarii din comune si orase în care sa prezentam

principalele probleme identificate în domeniul achizitiilor publice, în asa fel încât primarii sa nu mai greseasca. Şi

poate în viitor, împreuna cu Institutul National al Administratiei, sa facem o colaborare si sa facem o scoala de

primari. Cred ca se impune pentru cei care vin în primul mandat, sa aiba niste cunostinte minime, sa învete în

doua-trei luni ce înseamna registrul agricol, registrul de urbanism, taxe si impozite, toate aceste lucruri si, de ce nu,

sa ne gândim la regionalizare pâna la urma, pe care ne-o propunem cu totii de atâta timp. Aceasta este poate

prioritatea numarul unu", a adaugat Busuioc.

 

În opinia sa, dupa alegerile din 2024 ar trebui sa se treaca la aceasta regionalizare, pentru ca nu avem capacitatea

administrativa, "nu avem resursa umana necesara de a popula 3.280 de unitati administrativ-teritoriale".
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